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Hoi 
Alwin, 

Hierbij 
stuur 

ik 

je 

het 
statement dat we 

vandaag 
aan de 

pers 
beschikbaar 

willen 
stellen 

(schriftelijk) 
en voorzien 

van een korte 
duiding 

willen 
publiceren op 

onze website. 

Graag 
horen we 

of dit statement 
akkoord is. 

Daarnaast hebben we een leidraad voorbereid voor de o-ronde van vanavond. We vullen deze 
nog 

aan met 

tijdlijnen 
rond 

het 

proces 
en de 

spreidingswet. 
Voor 

nu horen we eerst 

graag 
of het 

college 

zich 
kan vinden 

in 

deze 
lijn. 

Deze 

lijn 
hebben 

we 

gebaseerd op 
de 

spreekpunten 

van 
de 

bijeenkomst 

van 

afgelopen donderdag, 

omdat de 
boodschap 

wat 
ons betreft 

grotendeels 
dezelfde is. 

Met 
vriendelijke groet, 

Communicatieadviseur 

Aanwezig 
op 

maandag, dinsdag, woensdagochtend, donderdag 

en 

vrijdagochtend 
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Reactie op standpunt coalitie 

18 maart 2025 

In opdracht van de raad zijn we begonnen met een locatieonderzoek voor een 

azc. Daarin hebben we onze inwoners vanaf de start willen meenemen bij de 

stappen die we zetten. 

We staan aan het begin van dit proces. 

Het locatieonderzoek maakte vorige week veel los in de samenleving. Het leidde 

tot heftige emoties en gevoelens. We hebben verschillende geluiden gehoord. 

Als volgende stap wilden we het gesprek voeren met onze inwoners en opnieuw 

ruimte geven aan alle geluiden in de samenleving , 
om te komen tot een 

zorgvuldig afgewogen voorstel aan de raad. Daarover kan de raad opnieuw het 

debat in de raadzaal voeren om een besluit te nemen. 

We hebben het standpunt van de coalitie gehoord. Wij voeren hierover vanavond 

het gesprek in de raadzaal. 

Als de gemeenteraad op 8 april besluit het locatieonderzoek te stoppen , 

respecteren we dat besluit en voeren we dit uit. 

Toevoegen op de website als duiding: 

Maandagavond brachten de vier coalitiepartijen het bericht naar buiten dat zij 

geen diepgaand onderzoek naar zeven mogelijke locaties voor een 

asielzoekerscentrum willen. Hieronder leest u de reactie van het college van 

B&W. 



Spreekpunten oriënterende ronde locatieonderzoek AZC 

18 maart 2025 

Inleiding 

• We staan aan de start van een proces waarin we een onderzoek doen naar 

de mogelijke locaties voor een azc vanaf maart 2026. 

We hebben vorige week gemerkt dat dit locatieonderzoek veel losmaakt in 

de samenleving. 

We hebben veel verschillende reacties gehoord. Mensen zijn ongerust , 

boos of geschrokken. We hoorden ook geluiden van mensen die vinden dat 

we als gemeente onze verantwoordelijkheid moeten nemen om 

asielzoekers op te vangen. Of met elkaar het goede gesprek willen voeren 

over dit beladen onderwerp. 

De reacties die we met elkaar gehoord hebben , raken ons allemaal. 

• 

• 

• 

Vraag aan college: 

• Wil het college hier benoemen wat deze reacties zeggen over de manier 

waarop we met elkaar omgaan in de samenleving? 

Proces 

• De opdracht was: 

“De gemeente Hardenberg realiseert zich dat zij na 2026 een opgave houdt voor 

de opvang van vluchtelingen. Dat vraagt een zorgvuldig proces voor het bepalen 

van omvang , vorm en locatie met alle betrokken partijen. Omdat het om 

reguliere opvang gaat , is de gemeenteraad het orgaan dat hierover een besluit 

moet nemen. Het college bereidt een raadsvoorstel voor (beoogd voor de zomer 

2024) over hoe Hardenberg daar invulling aan kan en wil geven. Het college 

onderbouwt in het voorstel welke omvang , locatie en vorm zij voor Hardenberg 

passend en verantwoord vindt. Input uit de samenleving , de dilemma’s en de 

afwegingen die gemaakt zijn , worden daarbij inzichtelijk gemaakt. Ook doet het 

college een procesvoorstel voor vervolggesprekken met en communicatie naar 

de samenleving. Dit communicatieplan voorziet in een gemeentebrede , 

vroegtijdige , periodieke , complete en consequente informatievoorziening. Daarbij 

maken we duidelijk waar ruimte is voor invloed en waar niet. Het beoordelen van 

de geschiktheid van de huidige locatie behoort tot de mogelijkheden. ” 

• We hebben deze opdracht opgepakt en zo goed mogelijk uitgevoerd. 

We hebben uw raad daarin op meerdere momenten meegenomen. 

TIJDLIJN VOLGT 

• 

o 

• Als college hebben wij eerst zelf laten onderzoeken welke plekken mogelijk 

geschikt zijn voor een azc na maart 2026. 



• Dan komt er altijd een moment waarop je moet vertellen welke locaties uit 

dat onderzoek gekomen zijn en in beeld zijn. Dat moment was twee weken 

geleden waarop wij een voorstel naar u hebben gestuurd. 

Dit was ook de start van het gesprek hierover met de omwonenden en alle 

andere inwoners. 

In alle openheid hebben we verteld over de locaties die we diepgaand 

willen onderzoeken. 

We wilden ook ruimte bieden om vragen te stellen en zorgen of zelfs 

boosheid te uiten. 

Vanaf praat uw raad gemeenteraad voor het eerst over dit onderwerp. 

• 

• 

• 

• 

• Als volgende stap wilden we het gesprek voeren met onze inwoners en 

opnieuw ruimte geven aan alle geluiden in de samenleving , 
om te komen 

tot een zorgvuldig afgewogen voorstel aan de raad. Daarover kan de raad 

opnieuw het debat in de raadzaal voeren om een besluit te nemen. 

We hebben het standpunt van de coalitie gehoord. Wij voeren hierover 

vanavond het gesprek in de raadzaal. 

• 

Locatieonderzoek versus spreidingswet 

• We volgen allemaal het nieuws over de asielwetten en het voornemen van 

het kabinet de spreidingswet in te trekken. Tot het moment van intrekking 

is de spreidingswet wet van kracht. Daarmee hebben we op dit moment de 

wettelijke taak om asielzoekers op te vangen. Wat we daar ook van vinden 

met elkaar. Daar hebben we het nu mee te doen. 

De minister bepaalt elke twee jaar hoeveel asielzoekers elke gemeente 

moet opvangen. De gemeente Hardenberg moet op dit moment 355 

asielzoekers opvangen. 

Met de 700 asielzoekers in het azc Hardenberg voldoen we nu aan de 

spreidingswet. 

We hebben de afspraak gemaakt dat het azc maximaal 10 jaar op deze 

plek zou blijven. In maart 2026 zijn die 10 jaar voorbij. We houden ons aan 

deze afspraak met de buurt en onze inwoners. Daarom stellen we de raad 

voor het azc aan de Jachthuisweg in Hardenberg in maart 2026 te sluiten. 

De verwachting is dat er in december een nieuw ijkmoment is 

TIJDLIJN SPREIDINGSWET VOLGT 
o 

Als het azc aan de Jachthuisweg in maart 2026 sluit , voldoen we naar 

verwachting niet meer aan de spreidingswet. 

Door nu het locatieonderzoek uit te voeren 
, hebben we voldoende tijd om 

ons daar goed op voor bereiden. 

In deze raadzaal hebben we het hier begin vorig jaar al over gehad. Toen 

besloten we dat we onze verantwoordelijkheid blijven nemen. Maar wel 

een tandje minder dan we de afgelopen jaren deden. We willen ook vanaf 

2026 en eerlijke bijdrage leveren in de regio. 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

De rol van uw raad 



• Daar willen we ons goed op voorbereiden. Daarom heeft uw raad ons 

gevraagd om een locatieonderzoek te doen. En hierover het gesprek te 

voeren met u: onze inwoners. Dat hebben we vorige week voor het eerst 

gedaan en dit hadden we in de komende maanden willen doen tijdens het 

diepgaand locatieonderzoek. 

En daarna opnieuw in deze raadzaal met u. 

Zodat uw raad met alle informatie een zorgvuldig afgewogen besluit kan 

nemen. 

Wanneer u er voor kiest dit proces niet voort te zetten , dan respecteren we 

dat. We voeren uit wat u op 8 april besluit. 

• 

• 

• 

ACHTERGRONDINFORMATIE 

Hoe ziet het diepgaand onderzoek eruit? 

• Een verdiepend onderzoek naar de 7 kansrijke locaties om vast te stellen 

in hoeverre aze geschikt zijn voor de opvang van asielzoekers 

Veel ruimte voor de inbreng van de omgeving en de kansen en problemen 

die zij zijn. Ook brengen we dilemma’s en relevante afwegingen in beeld. 

Het verdiepend onderzoek richt zich op diverse technische en ruimtelijke 

aspecten. 

looproutes; 

verkeersveiligheid; 

de aansluiting van water en stroom; 

flora & fauna. o 

Belangrijk onderdeel is het gesprek met omwonenden van de locaties. We 

willen ophalen wat belangrijk is. 

We verwachten dat het diepgaand onderzoek in de zomer klaar is. 

Op basis van de uitkomsten van het onderzoek naar de 

technische/ruimtelijke aspecten én de inbreng uit de gesprekken maken 

we (college en raad) een afweging. 

Dit leidt na de zomer tot een raadsvoorstel van het college om te komen 

tot een definitief besluit over de omvang , locatie(s) en vorm voor de 

opvang van asielzoekers in de gemeente Hardenberg. 

• 

• 

o 

o 

o 

• 

• 

• 

• 

Hoe ziet het locatieonderzoek eruit? 

• Het locatieonderzoek richt zich op een of meerdere locaties waar in totaal 

ongeveer 400 plekken zijn te realiseren. Met dit aantal voldoen we aan de 

huidige opgave (355) op grond van de spreidingswet en houden we 

rekening met een groei van dit aantal. Ook leveren we met dit aantal een 

eerlijke bijdrage in de regio IJsselland. 

Het onderzoek bestaat uit een globaal onderzoek en een diepgaand 

onderzoek. 

• 



• In het globaal onderzoek beoordelen we locaties globaal op geschiktheid 

binnen een aantal kaders. 

Het globaal onderzoek is vooral een technische beoordeling , 
om te bepalen 

of ze kansrijk genoeg zijn om verder te onderzoeken. 

De uitkomst van dit locatieonderzoek leidt nog niet tot een besluit over of , 

waar en hoe we vanaf maart 2026 asielzoekers opvangen. 

Dit is een tussenstap om van globaal naar diepgaand onderzoek te gaan. 

Pas als de resultaten van het diepgaand onderzoek er zijn , kan de 

gemeenteraad een besluit nemen over de omvang , de vorm en 

locatie/locaties. 

Een onderzoeksbureau (SAB) voerde het locatieonderzoek voor ons uit. 

Het bureau heeft mogelijke locaties bekeken: locaties die zijn aangeboden 

door particulieren , bedrijfslocaties die te huur of te koop staan 
, locaties die 

we zelf in eigendom hebben. 

Bij het beoordelen van de locaties is naar de meerdere punten gekeken. 

Is de locatie groot genoeg? 

Is de locatie beschikbaar vanaf 2026? 

Is het opvangen van asielzoekers passend te maken in het 

omgevingsplan? 

Is de locatie bereikbaar met de fiets/auto/lopend zonder grote 

aanpassingen? 

Ligt de locatie binnen 5 kilometer afstand van een supermarkt 

(zodat de asielzoekers binnen een uur lopend bij de supermarkt is) 

Is op maximaal 25 kilometer afstand een OV-halte aanwezig? , 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

o 

o 

o 

o 

o 

o 

Uitkomsten globaal locatieonderzoek 

• Uit het globaal locatieonderzoek komen veel locaties naar voren. 

Het college van B&W stelt de raad nu voor om 7 locaties diepgaand te 

onderzoeken. Lang niet alle locaties gaan dus mee naar het vervolg. We 

stellen de raad voor om de volgende locaties af te laten vallen: 

Het huidige azc aan de Jachthuisweg , 
want afspraak = afspraak 

Locaties waar we op dit moment Oekraïners opvangen 

Locaties waar plannen zijn voor 

woningbouw/bedrijventerreinen/maatschappelijke initiatieven 

Locaties die kleiner zijn dan 2. 400 vierkante meter: 

• 

o 

o 

o 

o 

Het college heeft de bestuurlijke keuze gemaakt om op basis hiervan 7 

locaties (eigendom van de gemeente) te laten afvallen. 

• Er blijven nog 7 locaties over die wat het college betreft diepgaand 

onderzocht kunnen worden. 

Door zo’n ruim aantal locaties mee te nemen 
, houdt de gemeenteraad 

keuzemogelijkheden. 

De verwachting is wel dat tijdens het diepgaand onderzoek nog een aantal 

locaties afvalt. Maar ook dan blijven er hopelijk nog voldoende locaties 

over zodat de gemeenteraad een goede afweging kan maken. 

• 

• 



7 locaties diepgaand te onderzoeken 

Het college van B&W stelt de gemeenteraad voor om de volgende locaties 

diepgaand te onderzoeken. 

- Dedemsvaart – Oude Zuidwolderstraat (de oude gemeentewerf) (50 tot 

400 asielzoekers) 

Dedemsvaart – Sponturfwijk (tussen de Mulderij en de Strooiendorp) (50 

tot 400 asielzoekers) 

Hardenberg – hoek Rheezerweg-Twenteweg (50 tot 100 asielzoekers) 

Hardenberg – Nieuwe Burgerkampweg (tussen de Radewijkerbeek en de 

Klinkerweg) (50 tot 400 asielzoekers) 

Bruchterveld – Kuilenweg (naast het Veldpad) (50 tot 400 asielzoekers) 

Hoogenweg 
– Hardenbergerveldweg I (vlakbij de Emtenbroekerdijk) (50 tot 

400 asielzoekers) 

Hoogenweg 
– Hardenbergerveldweg II (tussen de Lageweg en de 

Hoogenweg) (50 tot 400 asielzoekers) 

- 

- 

- 

- 

- 

- 


